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Zápis z 13. zasedání Zastupitelstva obce Brantice 
konaného dne 17. června 2024 od 18:00 v TJ Sokol Radim 

 
Přítomní členové zastupitelstva: 
Ing. Daniel Říha   Michal Doričák  Libor Valenta 
Jiřina Heinischová, DiS.  Roman Anderle  MUDr. Naděžda Ryšánková 
Vladimír Dofek   Ing. Martin Karas  Ing. David Niklasch  
 
Omluveni členové zastupitelstva: 
---  
 

1. Zahájení 

Zasedání zastupitelstva zahájil starosta pan Ing. Daniel Říha (dále jen “předsedající“) 
v 18:00 hodin. Na základě prezenční listiny přítomných členů zastupitelstva (příloha č. 1) 
konstatoval, že je přítomno 9 z 9 zastupitelů a Zastupitelstvo obce Brantice (dále jen “ZO“) je 
usnášeníschopné. Dále předsedající prohlásil, že zasedání bylo řádně svoláno a vyhlášeno. 

 

2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

Předsedající navrhl ověřovateli zápisu paní Jiřinu Heinischovou, DiS. a pana Ing. Davida 
Niklasche a zapisovatelkou paní Marcelu Obrovou.  

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

13/1/24 – ZO schvaluje ověřovateli zápisu paní Jiřinu Heinischovou, DiS. a pana Ing. Davida 
Niklasche a zapisovatelkou paní Marcelu Obrovou. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/1/24 bylo schváleno. 
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3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 

Předsedající informoval přítomné, že zápis z minulého jednání ZO byl řádně ověřen, k zápisu 
nebyly vzneseny žádné námitky, zápis tedy odpovídá průběhu zasedání. Předsedající sdělil, 
že zápis v písemné formě je uložen k nahlédnutí v kanceláři Obecního úřadu Brantice 
a v elektronické formě též na webových stránkách obce. 
 

4. Schválení programu zasedání 

Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu zasedání obecního zastupitelstva 
v souladu se zveřejněnou pozvánkou. 

Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 
4. Schválení programu zasedání 
5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
6. Účetní závěrka obce k 31. 12. 2023 
7. Návrh závěrečného účtu obce včetně zprávy o výsledku 

přezkoumání hospodaření obce za rok 2023 
8. Účetní závěrka ZŠ a MŠ Brantice k 31. 12. 2023 
9. Závěrečný účet DSO Loučky za rok 2023 
10. Aktuální stav převodu bytových domů v Radimi do vlastnictví obce 

Brantice 
11. Výsledky hlasování pro návrhy Participativního rozpočtu 2024 
12. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na administraci žádosti o dotaci na 

dětskou skupinu 
13. Vydání obecně závazné vyhlášky (OZV) se zrušovacími 

ustanoveními – zrušení OZV č. 1/2022 a 2/2022 o stanovení 
koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí v místní části 
Radim, změna v návaznosti na novelu zákona 

14. Návrh smlouvy o spolupráci v rámci projektu Digitální technická 
mapa Moravskoslezského kraje II 

15. Oprava havarijních rozvodů vytápění v MŠ 
16. Seznámení s rozpočtovými opatřeními provedenými v kompetenci 

starosty 
17. Vyhodnocení výběrového řízení veřejné zakázky „Modernizace 

zahrady mateřské školky v Branticích“ 
18. Návrh na koupi nově vyměřeného pozemku u řadových domů 

u zámku, část pozemků p. č. 472/1 a p. č. 472/3 
19. Žádost na odprodej části pozemku č. 1870/1, k. ú. Radim u Brantic, 

opětovné projednání 
20. Aktualizace rozpočtu projektu na vybudování zázemí pro vznik 

dětské skupiny 
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21. Volba způsobu zhodnocení volných finančních prostředků – duben 
2024, opětovné projednání 

22. Návrh na konání Adventního posezení pro seniory 
23. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 
24. Diskuze 
25. Závěr 

Následně se zeptal členů ZO, zda mají zájem návrh programu doplnit nebo některý bod 
pozměnit či ho z programu stáhnout. 

Návrhy na změnu, doplnění, stažení: 

Předsedající navrhl doplnění nového bodu programu s názvem: „Žádost Aktivitou ke zdraví 
o dotaci na rok 2024“, v návaznosti na podanou žádost. 

 Předsedající navrhl hlasovat o úpravě programu jako celku. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

13/2/24 – ZO schvaluje zařazení nového bodu do programu ve znění „Žádost Aktivitou ke 
zdraví o dotaci na rok 2024“ s tím, že nový bod bude zařazen v programu před „Různé, 
informace občanům o aktuálním dění v obci“. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/2/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Program zasedání (po doplnění): 

1. Zahájení 
2. Volba ověřovatelů zápisu a zapisovatele 
3. Kontrola zápisu předchozího zasedání 
4. Schválení programu zasedání 
5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 
6. Účetní závěrka obce k 31. 12. 2023 
7. Návrh závěrečného účtu obce včetně zprávy o výsledku 

přezkoumání hospodaření obce za rok 2023 
8. Účetní závěrka ZŠ a MŠ Brantice k 31. 12. 2023 
9. Závěrečný účet DSO Loučky za rok 2023 
10. Aktuální stav převodu bytových domů v Radimi do vlastnictví obce 

Brantice 
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11. Výsledky hlasování pro návrhy Participativního rozpočtu 2024 
12. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na administraci žádosti o dotaci na 

dětskou skupinu 
13. Vydání obecně závazné vyhlášky (OZV) se zrušovacími 

ustanoveními – zrušení OZV č. 1/2022 a 2/2022 o stanovení 
koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí v místní části 
Radim, změna v návaznosti na novelu zákona 

14. Návrh smlouvy o spolupráci v rámci projektu Digitální technická 
mapa Moravskoslezského kraje II 

15. Oprava havarijních rozvodů vytápění v MŠ 
16. Seznámení s rozpočtovými opatřeními provedenými v kompetenci 

starosty 
17. Vyhodnocení výběrového řízení veřejné zakázky „Modernizace 

zahrady mateřské školky v Branticích“ 
18. Návrh na koupi nově vyměřeného pozemku u řadových domů 

u zámku, část pozemků p. č. 472/1 a p. č. 472/3 
19. Žádost na odprodej části pozemku č. 1870/1, k. ú. Radim u Brantic, 

opětovné projednání 
20. Aktualizace rozpočtu projektu na vybudování zázemí pro vznik 

dětské skupiny 
21. Volba způsobu zhodnocení volných finančních prostředků – duben 

2024, opětovné projednání 
22. Návrh na konání Adventního posezení pro seniory 
23. Žádost Aktivitou ke zdraví o dotaci na rok 2024 
24. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 
25. Diskuze 
26. Závěr 

Návrh usnesení: 

13/3/24 – ZO schvaluje předložený program 13. zasedání Zastupitelstva obce Brantice. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/3/24 bylo schváleno. 

 

5. Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání 

Předsedající vyzval kontrolní výbor, aby podal zprávu o kontrole usnesení z minulého ZO, 
která měla být splněna k dnešnímu zasedání ZO. 

Předseda kontrolního výboru pan Roman Anderle sdělil, že poslední pracovní schůzka 
proběhla 12. června 2024. Pan Anderle zkonstatoval, že byla provedena kontrola 
dokumentace z 12. zasedání, konaného dne 15. dubna 2024. Sdělil, že informování občanů 
o konání zasedání proběhlo v souladu s § 93 odst. 1 zákona o obcích, kdy informace byla 
zveřejněna na úřední desce (minimálně 7 dní předem) dne 5. dubna 2024 a následně 
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sejmuta dne 16. dubna 2024. Zápis má veškeré náležitosti, je podepsán jak ověřovateli 
zápisu, tak i starostou, byl vyhotoven dne 19. dubna 2024. Na základě kontroly plnění 
jednotlivých usnesení bylo zjištěno, že nebylo splněno usnesení č. 12/11/24 ve znění: 

„ZO schvaluje využití termínovaného vkladu s délkou trvání 6 měsíců pro zhodnocení 
finančních prostředků ve výši 40 000 000 Kč, jenž budou uvolněny po skončení aktuálního 
termínovaného vkladu u ČSOB. ZO pověřuje starostu aktualizací nabídek předběžně 
oslovených společností a výběrem společnosti u které bude nový termínovaný vklad zřízen, 
kde kritériem pro výběr bude nejvyšší nabídnutá míra zhodnocení (úrok).“ 

Usnesení nebylo splněno z objektivních důvodů, kdy situace byla se zastupiteli průběžně 
diskutována. Předseda kontrolního výboru sdělil, že na základě této zjištěné nesrovnalosti 
jsou navrhována kontrolním výborem následující opatření: 

 revokovat usnesení č. 12/11/24, 
 celou záležitost opětovně projednat, 
 následně navrhnout nové usnesení. 

Veškerá tato navržená opatření budou současně jedním z bodů programu 13. zasedání ZO, 
konaného dne 17. června 2024.  

Předseda kontrolního výboru doplnil, že ostatní usnesení jsou průběžně plněna v souladu se 
schválenými termíny. 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

13/4/24 – ZO bere na vědomí sdělení kontrolního výboru.  

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/4/24 bylo schváleno. 

 

6. Účetní závěrka obce k 31. 12. 2023 

Předsedající zmínil, že účetní závěrka je souborem dokumentů, které mají za cíl informovat 
veřejnost o majetkové a finanční kondici obce. 

Obsahem účetní závěrky jsou následující dokumenty: 

 rozvaha – je přehledem majetku a zdrojů financování společnosti, 
 výkaz zisku a ztráty (výsledovka) – je přehledem jednotlivých nákladů a výnosů 

společnosti, 
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 příloha v účetní závěrce – doplňuje informace obsažené v rozvaze a výkazu zisku 
a ztráty, 

 inventarizační zpráva, 
 zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření. 

Tyto dokumenty byly sestaveny v souladu s účetními zásadami s cílem podat věrný a poctivý 
obraz o majetku, závazcích, vlastním kapitálu, nákladech a výnosech obce. 

Předsedající informoval, že zastupitelstvu byly předloženy všechny dokumenty potřebné pro 
schválení účetní závěrky. 

Výsledkem účetní závěrky je hospodářský výsledek, který je ve výši 13 121 392,37 Kč.    

Předsedající navrhl, aby účetní závěrka obce sestavená k 31. 12. 2023 byla na základě 
předložených podkladů schválena. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: 

Předseda finančního výboru pan Dofek doplnil, že zpráva o výsledku přezkoumání 
hospodaření za rok 2023 byla projednána s Finančním výborem zastupitelstva na pracovní 
schůzce dne 10. května 2024 a finanční výbor nemá připomínek.  

Návrh usnesení: 

13/5/24 – ZO schvaluje účetní závěrku obce Brantice sestavenou k 31. 12. 2023. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/5/24 bylo schváleno. 

 

7. Návrh závěrečného účtu obce včetně zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2023 

Předsedající zmínil, že závěrečný účet obsahuje souhrnné údaje o ročním hospodaření obce 
za uplynulý kalendářní rok. Závěrečný účet obsahuje údaje o plnění rozpočtu v plném členění 
podle rozpočtové skladby, údaje o hospodaření s majetkem, finanční operace včetně tvorby 
a použití peněžních fondů v podrobném členění a obsahu, aby bylo možné zhodnotit finanční 
hospodaření obce. Součástí závěrečného účtu je vyúčtování vztahů ke státnímu rozpočtu, 
rozpočtům krajů, obcí, státním fondům, národnímu fondu a zpráva o přezkoumání 
hospodaření za uplynulý kalendářní rok. 

Obsahem závěrečného účtu jsou následující dokumenty: 
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 komentář k závěrečnému účtu, 
 plnění rozpočtu dle tříd, 
 měsíční stav finančních prostředků, 
 vyúčtování finančních vztahů ke státnímu rozpočtu, 
 vyúčtování finančních vztahů k ostatním rozpočtům veřejné úrovně, 
 rozvaha – je přehledem majetku a zdrojů financování společnosti, 
 výkaz zisku a ztráty (výsledovka) – je přehledem jednotlivých nákladů a výnosů 

společnosti, 
 příloha v účetní závěrce – doplňuje informace obsažené v rozvaze a výkazu zisku a 

ztráty, 
 inventarizační zpráva, 
 zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření. 

 

Předsedající informoval, že návrh závěrečného účtu je vyvěšen k nahlédnutí na úřední desce 
a dále se věnoval rozboru souhrnu příjmů a výdajů, zprávě o výsledku přezkoumání 
hospodaření a závěru zprávy. 

Souhrn příjmů a výdajů 

Návrh rozpočtu obce na rok 2023 projednalo a zároveň schválilo zastupitelstvo obce na 
veřejném zasedání dne 27. 2. 2023 usnesením 3/5/23 takto: 

Příjmy  27 496 600,00 Kč 
Výdaje  38 920 966,00 Kč 
Financování 11 424 366,00 Kč 

Plnění rozpočtu bylo následující: 

Příjmy  34 505 068,68 Kč 
(rozdíl 7 008 468,68 Kč, plánované příjmy byly vyšší o 25,49 %) 

Výdaje  29 239 653,76 Kč 
(rozdíl 9 681 312,24 Kč, plánované výdaje byly vyčerpány na 75,13 %) 
(při započtení vrácení půjčky v hodnotě 2 350 000,00 Kč byly 
plánované výdaje vyčerpány na 81,16 %)  

 

Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2023 

Přezkoumání hospodaření provedl auditor Ing. Novák Karel, bytem 563 01 Lanškroun 
Dvorská 982 – auditor s osvědčením č. 1381 na základě smlouvy o vykonání přezkoumání 
hospodaření ze dne 25. 6. 2020 s dodatkem ze dne 31. 1. 2023. 

Závěr zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2023 

Na základě provedeného přezkoumání hospodaření (územního celku) obce Brantice nebyly 
zjištěny nedostatky dle zákona č. 420/2004 Sb. o přezkoumání hospodaření dle § 10 odst. 3 
písm. a). 
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Předsedající navrhl, aby se vyjádřil souhlas s celoročním hospodařením, a to bez výhrad.  

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

13/6/24 – ZO schvaluje závěrečný účet obce Brantice za rok 2023, včetně Zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce za rok 2023, a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením, 
a to bez výhrad. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0 

Usnesení č. 13/6/24 bylo schváleno. 

 

8. Účetní závěrka ZŠ a MŠ Brantice k 31. 12. 2023 

Předsedající předložil ke schválení účetní závěrku příspěvkové organizace Základní školy 
a Mateřské školy Brantice za rok 2023. 

Zlepšený hospodářský výsledek za rok 2023 je ve výši 29 733,93 Kč. Předsedající oznámil, že 
zastupitelstvu obce byla ze strany příspěvkové organizace podána žádost o schválení 
převodu zlepšeného hospodářského výsledku za rok 2023 ve výši 21 733,93 Kč do rezervního 
fondu a částky 8 000 Kč do fondu odměn. 

Předsedající navrhl, aby účetní závěrka ZŠ a MŠ Brantice, příspěvkové organizace, sestavená 
k 31. 12. 2023 byla na základě předložených podkladů schválena. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno   

Návrh usnesení: 

13/7/24 – ZO schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace Základní školy a Mateřské 
školy Brantice sestavenou k 31. 12. 2023. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/7/24 bylo schváleno. 
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. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Navrhuji, aby zlepšený hospodářský výsledek byl schválen a bylo vyhověno žádosti 
o přerozdělení v navrhovaných částkách. 

Návrh usnesení: 

13/8/24 – ZO schvaluje zlepšený hospodářský výsledek příspěvkové organizace Základní 
školy a Mateřské školy Brantice za rok 2023 ve výši 29 733,93 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/8/24 bylo schváleno. 

Návrh usnesení: 

13/9/24 – ZO schvaluje rozdělení zlepšeného hospodářského výsledku příspěvkové 
organizace Základní školy a Mateřské školy Brantice za rok 2023 ve výši 29 733,93 Kč 
a rozhodlo o přidělení výše 8 000 Kč do fondu odměn a výše 21 733,93 Kč do rezervního 
fondu příspěvkové organizace. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/9/24 bylo schváleno. 

 

9. Závěrečný účet DSO Loučky za rok 2023 

Předsedající informoval, že Obec Brantice je členem Dobrovolného svazku obcí Loučka. 
Zastupitelům je předložen závěrečný účet svazku. 

Předsedající sdělil, že návrh závěrečného účtu je vyvěšen k nahlédnutí na úřední desce. 
O jeho schválení bylo rozhodnuto na valné hromadě konané 6. června 2024. 

Předsedající navrhl, aby závěrečný účet byl vzat na vědomí. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 
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Návrh usnesení: 

13/10/24 – ZO bere na vědomí závěrečný účet DSO Loučka za rok 2023. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/10/24 bylo schváleno. 

 

10. Aktuální stav převodu bytových domů v Radimi do vlastnictví obce 
Brantice 

Předsedající sdělil zastupitelům a přítomným občanům, že obec Brantice obdržela dopis 
z Ministerstvo financí České republiky, odboru Státního majetku ve věci: 

PP 87226/3001 - Pozemky pč.st. 175/1, včetně bytového domu č.p. 124, p.č.st. 175/2, včetně 
bytového domu č.p. 125, p.č.st. 176 a p.č.st. 177 včetně stavby, p.č. 1224/3 a p.č. 1224/19, 
k.ú. Radim u Brantic, obec Brantice, okres Bruntál – Výzva k realizaci 

se sdělením, že na základě usnesení vlády ČR č. 228 ze dne 10. 4. 2024, kterým byla 
schválena privatizace výše uvedeného majetku metodou přímého prodeje předem 
určenému nabyvateli, přistupuje Ministerstvo financí České republiky, odbor Státní majetek 
k realizaci schváleného privatizačního projektu. 

K realizaci byly ze strany obce doplněny požadované údaje jako číslo bankovního účtu 
a kontaktní osoba. Obec Brantice již také ze strany ministerstva obdržela k podpisu dohodu 
před uzavřením kupní smlouvy. Dohoda se odkazuje na rozhodnutí o privatizaci a usnesení 
vlády, dle kterého je budoucí kupující povinen uhradit dohodnutou kupní cenu před 
uzavřením kupní smlouvy. 

Předsedající sdělil, že je připraven dohodu podepsat a odsouhlasenou částku 9 409 322 Kč 
převést na účet prodávajícího. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

13/11/24 – ZO bere na vědomí aktuální stav realizace vládou schváleného privatizačního 
projektu souvisejícího s bytovými domy v Radimi a bere na vědomí další postup před 
uzavřením kupní smlouvy. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/11/24 bylo schváleno. 
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11. Výsledky hlasování pro návrhy Participativního rozpočtu 2024 

Předsedající informoval, že navrhovatelem dalšího bodu je paní místostarostka a předal ji 
slovo. 

Paní Heinischová sdělila, že dne 14. června 2024 bylo ukončeno hlasování pro návrhy podané 
v rámci participativního rozpočtu. Do hlasování se zapojilo 106 občanů, kteří mohli přidělit 
dva kladné hlasy kterémukoliv nápadu a jeden záporný hlas. Celkem bylo podáno 6 návrhů, 
z nichž 3 splnily podmínky a postoupily do hlasování. Ostatní 3 návrhy bohužel nesplnily 
stanovené podmínky. Návrhy, které nepostoupily do hlasování byly bowlingová dráha 
v objektu Rewise od Jany Michnové, pumtracková dráha od Michala Šerého a osvětlení 
brantického kostela od Jiřiny Kubalové. Výsledek hlasování: 

Umístění Návrh Počet hlasů 

1 
Kulturní akce pro všechny 
věkové skupiny od Michaely 
Orlové za SRPŠ 

98 

2 Venkovní posilovna od Petra 
Tomase 62 

3 Koše na psí exkrementy od 
Luboše Tomase 4 

 

Paní místostarostka doplnila, že kulturní zážitek získal celkem 113 kladných hlasů a 15 hlasů 
záporných, venkovní posilovna získala celkem 75 kladných hlasů a 13 hlasů záporných, koše 
na psí exkrementy získaly celkem 25 kladných hlasů a 21 záporných hlasů. 

Paní místostarostka též sdělila, že vítězný návrh "Kulturní zážitek" se skládá ze tří kulturních 
akcí: 

 dětská diskotéka ve stylu Tlapkové patroly, Králička binga, Míši a Medvěda a Myškou 
Minne – určena pro děti, 

 Screamers – travesti-divadelní show pro dospělé. Skupina Screamers se proslavila 
účastí v semifinále soutěže Česko Slovensko má talent, 

 Duo Jamaha – hudební skupina pro seniory. 

Paní místostarostka pogratulovala vítězi a navrhla, aby výsledky byly vzaty na vědomí 
a schválila se realizace vítězného návrhu. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny  

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 
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Rozprava:  

Předsedající doplnil, že v rozpočtu je na participativní rozpočet vyhrazena částka 200 000 Kč. 
Tato částka je na obecném paragrafu pro územní rozvoj a dle výsledku hlasovaní by tato 
částka měla být přesunuta na paragraf kultury. Předsedající též informoval, že na zasedání se 
bude jednat o několika bodech, kde bude vyžadováno rozpočtové opatření. Navrhl 
zastupitelstvu, aby se na konci jednání projednalo a schválilo jedno celkové rozpočtové 
opatření č.4/2024, které bude vycházet z předchozích přijatých usnesení. Zastupitelstvo 
s tímto postupem souhlasilo. 

Návrh usnesení: 

13/12/24 – ZO bere na vědomí výsledky hlasování Participativního rozpočtu 2024 a schvaluje 
přípravu a realizaci návrhu Kulturní zážitek. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/12/24 bylo schváleno. 

 

12. Dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo na administraci žádosti o dotaci na 
dětskou skupinu 

Předsedající sdělil, že zastupitelstvo obce schválilo dne 15. dubna 2024 objednání služeb 
u společnosti Energy Benefit na základě cenové nabídky číslo 26/GF/2024 za účelem 
zpracování žádosti o dotaci na projekt „Vybudování zázemí pro vznik dětské skupiny 
v Branticích (okres: Bruntál)“. Celková částka při realizaci všech služeb činila 315 000 Kč bez 
DPH. Zastupitelstvo obce pověřilo starostu přípravou a podepsáním smlouvy o dílo. Smlouva 
byla 23. dubna podepsána. 

Poslední revize pravidel dotačního titulu však odstranila podmínku dokládání Analýzy 
potřebnosti. Žadatelé aktuálně informaci uvádějí ve Studii proveditelnosti. Společnost 
Energy Benefit na tuto skutečnost upozornila a navrhla, že analýza potřebnosti nebude 
prováděna a hodnota díla bude ponížena. 

S ohledem na to, že analýza potřebnosti již není povinnou přílohou k podání žádosti o dotaci 
a její vytvoření by nepřineslo bodové zvýhodnění dotace, předsedající navrhl, aby od 
zpracování analýzy potřebnosti bylo upuštěno. Navrhl, aby byl schválen dodatek č. 1 ke 
smlouvě o dílo. 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 
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Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno  

Návrh usnesení: 

13/13/24 – ZO schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 04-24-33 uzavřené dne 
23. 4. 2024 s Energy Benefit Centre a.s. – viz příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/13/24 bylo schváleno. 

 

13. Vydání obecně závazné vyhlášky (OZV) se zrušovacími ustanoveními – 
zrušení OZV č. 1/2022 a 2/2022 o stanovení koeficientu pro výpočet 
daně z nemovitých věcí v místní části Radim, změna v návaznosti na 
novelu zákona 

Předsedající uvedl, že v důsledku přijetí konsolidačního balíčku dochází k 1. lednu 2025 
k významným změnám v zákonných zmocněních pro vydávání obecně závazných vyhlášek 
upravujících problematiku daně z nemovitých věcí. 

Od 1. ledna 2025 dochází ke zrušení zmocnění snižovat o jednu až tři kategorie koeficient 
podle počtu obyvatel, kterým se násobí: 

 sazba daně pro skupinu stavebních pozemků a také 
 sazba daně pro skupinu obytných budov a skupinu ostatních zdanitelných jednotek.  

Koeficient lze nově pouze navyšovat. 

Předsedající informoval, že obec Brantice má vydány dvě obecně závazné vyhlášky, kde 
koeficient snižuje o jednu kategorii z hodnoty dané zákonem 1,4 na 1,0, a to pro místní část 
Radim. Tyto vyhlášky tedy budou od 1. ledna 2025 v rozporu se zákoným zmocněním 
a nebude podle nich postupováno. Daň se vyměří ve výši koeficientu daného zákonem.  

Hlavní nástroj pro ovlivňování výše daně z nemovitých věcí je místní koeficient. Předsedající 
sdělil, že obec Brantice nebude pro nemovité věci koeficient stanovovat a hodnota místního 
koeficientu bude ze zákona 1,0. Tedy základní sazba, která nijak dále nezvyšuje daňovou 
zátěž občanů.   

Předsedající navrhl, aby se obě aktuální obecně závazné vyhlášky formálně zrušily s ohledem 
na jejich neplatnost od 1. ledna 2025. 

Předsedající informoval přítomné občany, co zrušení vyhlášek bude v praxi znamenat. Pro 
část Branice zůstává výpočet neměnný. V místní části Radimi by v roce 2025 došlo k úpravě 
výše daně. 

Stavební pozemky, zátěž pro obyvatele: minimální, aktuálně je daněn pouze jeden pozemek 
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Stavby a jednotky pro bydlení, zátěž pro obyvatele: příklad budovy zastavěná plocha 100 m2 
+ 1 NP, navýšení o 196 Kč/rok 

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

13/14/24 – ZO vydává obecně závaznou vyhlášku (OZV) obce Brantice, kterou se zrušují 
některé obecně závazné vyhlášky obce Brantice, konkrétně OZV č. 1/2022 o stanovení 
koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí u pozemků ze dne 12. 5. 2022 a OZV 
č. 2/2022 o stanovení koeficientu pro výpočet daně z nemovitých věcí u zdanitelných staveb 
a zdanitelných jednotek ze dne 12. 5. 2022. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/14/24 bylo schváleno. 

 

14. Návrh smlouvy o spolupráci v rámci projektu Digitální technická mapa 
Moravskoslezského kraje II 

Předsedající informoval, že zastupitelstvo obce vzalo na svém zasedání dne 7. září 2023 
usnesením č. 6/16/23 na vědomí písemnou informaci starosty adresovanou 
Moravskoslezskému kraji, že obec má zájem o spolupráci v rámci projektu Digitální technická 
mapa Moravskoslezského kraje II a že by chtěla zmapovat DI (dopravní infrastrukturu) a ZPS 
(objekty základní prostorové situace) na svém území. ZPS mají být mapovány v rozsahu 15 m 
od osy pozemní komunikace. 

V návaznosti na projevený zájem poslal Krajský úřad Moravskoslezského kraje obci návrh 
smlouvy o spolupráci při pořízení dat do Digitální technické mapy kraje. Podmínkou 
spolupráce mezi obcí a krajem je mimo jiné pokrytí části finančních výdajů, která odpovídá 
17,355 % z celkové ceny (včetně DPH) za data pořízená pro obec. Kraj zatím nemá vybraného 
dodavatele, proto je ve smlouvě uveden způsob, kterým bude realizován výpočet finanční 
spoluúčasti, nikoliv konkrétní částka. 

Navrhuji, aby návrh smlouvy o spolupráci byl schválen.       

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 
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Návrh usnesení: 

13/15/24 – ZO schvaluje uzavření smlouvy o spolupráci při pořízení dat do digitální technické 
mapy Moravskoslezského kraje (projekt DTM2) s Moravskoslezským krajem, IČO: 70890692 
– viz příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/15/24 bylo schváleno. 

 

15. Oprava havarijních rozvodů vytápění v MŠ 

Předsedající sdělil, že MŠ požádala zřizovatele o pomoc při řešení havarijního stavu rozvodů 
vytápění. V systému se ztrácí tlak, je třeba denně dopouštět do systému vodu. Během topné 
sezóny byl v MŠ vyhrazen pracovník, který denně kontroloval systém a dopouštěl vodu, a to 
i o víkendech. 

Předsedající uvedl, že systém byl během sezóny několikrát kontrolován technikem. Byly 
zkontrolovány všechny viditelné trubky, sváry a napojení. Na viditelných místech nebyl 
nalezen únik a je tedy předpoklad, že došlo k prasklině v části systému, který není pro opravu 
přístupný. Během topné sezóny byla též technikem aplikovaná těsnící kapalina, která měla za 
cíl odstranit netěsnosti a zabránit ztrátám vody. Zlepšení bylo pouze krátkodobé. Zjevná 
příčina problému se nenašla a je doporučeno přistoupit k zásadní opravě, nebo spíše 
nahrazení, stávajícího ocelového potrubí. 

Předsedající informoval, že obecní úřad v součinnosti poskytl vedení MŠ technické podklady 
jako jsou půdorys a rozměry budovy. Příspěvková organizace oslovila 3 subjekty s poptávkou 
na opravu rozvodů vytápění. Pro podání relevantních nabídek byla zajištěna ze strany MŠ 
prohlídka na místě. Nabídku podala společnost Sidomont a seskupení osob Cetkovský 
Tománek (Roman Cetkovský, Zátor a Patrik Tománek, Brantice). Třetí oslovená společnost, 
Topení Tichý, Krnov, nabídku nepodala. Dodané nabídky jsou technicky porovnatelné a lze 
tedy udělat rozhodnutí na základě ceny.  

Cenová kalkulace společnosti Sidomont, Krnov činí: 499 189,90 Kč bez DPH, 604 019,80 Kč 
s DPH 

Cenová kalkulace seskupení osob Cetkovský Tománek činí: 444 348 Kč bez DPH, 537 661,08 
Kč s DPH. 

Cenově nižší nabídku podalo seskupení osob Cetkovský Tománek. 

Předsedající navrhl, aby financování bylo zajištěno navýšením schváleného závazného 
ukazatele, neinvestičního finančního příspěvku příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Brantice na 
rok 2024. Předsedající též zmínil, že ve schváleném rozpočtu příspěvkové organizace byla 
variabilní položka na mzdy v ZŠ ve výši 255 632 Kč. Tato položka byla spojena s plánovanou 
regulací PHmax. S ohledem na změnu metodiky ze strany vlády se tato položka nakonec 
neuplatní. Předsedající navrhl, aby tato položka byla přesunuta na částečné pokrytí nákladů 
spojených s opravou rozvodů vytápění. Rozpočtové opatření pro navýšení závazného 
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ukazatele by pak bylo ve výši 282 030 Kč. Opravu by si následně objednala příspěvková 
organizace.       

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Pan ředitel ZŠ a MŠ Brantice upřesnil důvody, proč finanční rezerva nakonec nebude čerpána 
a že k ušetření peněz pomohlo navýšení celkového počtu žáků na daný počet tříd. 

Pan Daněk zmínil, že věci ne úplně porozuměl, přesně se neví, co je za poruchu, rozdíl mezi 
kalkulacemi je 50 tisíc a jakým způsobem je ošetřené, když se na místě zjistí, že je tam něco 
nečekaného. 

Předsedající uvedl, že technicky dojde k nahrazení původních trubek novými. Staré rozvody 
se nepoužijí. Část, která je nepřístupná, je v podlaze, bude odříznuta a v podlaze zůstane. 
Nové potrubí bude vedeno v podhledech. 

Předsedající též doplnil, že prostředky na opravu ve výši 282 030 Kč budou zahrnuty do 
rozpočtového opatření č.4/2024, které zastupitelstvo bude projednávat jako poslední bod 
programu.  

Pan Dofek navrhuje zvýšit objem finančních prostředků na opravu na 320 000 Kč pro případ 
nepředpokládaných nákladů, které při opravě mohou vzniknout a vyhnout se tak dalšímu 
rozpočtovému opatření. Zastupitelstvo jeho návrh uvítalo a předsedající toto zvýšení zanesl 
do návrhu usnesení. 

Návrh usnesení: 

13/16/24 – ZO schvaluje navýšení závazného ukazatele, neinvestičního finančního příspěvku 
příspěvkové organizaci Základní škole a Mateřské škole Brantice na rok 2024 o částku 
320 000 Kč pro pokrytí nákladů na opravu rozvodů vytápění v MŠ.   

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/16/24 bylo schváleno. 

 

16. Seznámení s rozpočtovými opatřeními provedenými v kompetenci 
starosty 

Předsedající oznámil, že v jeho kompetenci byla schválena a provedena rozpočtová opatření 
č. 2/2024 a 3/2024. Důvodová zpráva je součástí rozpočtových opatření. V případě č. 2 se 
jedná o navýšení finančních prostředků pro nákup novin, časopisů a jiného zboží za účelem 
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dalšího prodeje. Výdej je zároveň příjmem. V případě rozpočtové opatření č. 3 jde o příjem 
dotace na výdajové položky související s volbami do europarlamentu. 

Předsedající požádal zastupitelstvo, aby schválená rozpočtová opatření vzalo na vědomí.       

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

13/17/24 – ZO bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 2/2024 a 3/2024. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/17/24 bylo schváleno. 

 

17. Vyhodnocení výběrového řízení veřejné zakázky „Modernizace zahrady 
mateřské školky v Branticích“ 

V souladu se schváleným usnesením č. 12/13/24 ze dne 15. dubna 2024 bylo zahájeno 
výběrové řízení veřejné zakázky malého rozsahu s názvem “Modernizace zahrady mateřské 
školky v Branticích“. Jednalo se o zakázku na stavební práce a v rámci uzavřené výzvy bylo 
osloveno 5 společností. Nabídku podaly čtyři společnosti. Hodnotící komise vypracovala 
zprávu o otevírání obálek, hodnocení a posouzení nabídek a doporučila zadavateli uzavřít 
smlouvu o dílo na plnění předmětu veřejné zakázky s firmou Aleš Brückner, Horní 1334/31, 
742 21 Kopřivnice, IČO: 74853015. Nabídková cena je 5 401 042,36 Kč bez DPH, 
6 535 261,26 Kč s DPH. 

Předseda navrhl, aby zastupitelstvo na doporučení hodnotící komise vybralo firmu Aleš 
Brückner jako účastníka zadávacího řízení, s kterým bude uzavřena smlouva o dílo. 

Předseda navrhl, aby k financování byly použity naspořené prostředky a došlo k navýšením 
objemu rozpočtu na příslušném paragrafu. Navrhl schválit rozpočtové opatření č. 5/2024, 
které pokryje cenu zakázky a nechá rezervu pro správní poplatky.       

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Paní Suchánková nesouhlasí, myslí si, že je důležitější modernizovat kuchyni v mateřské 
školce. Pracovní podmínky zaměstnanců kuchyně se jí zdají neúnosné, zařízení kuchyně na 
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dnešní dobu je zastaralé a nevyhovující. Děti ve škole nemají vhodné podmínky pro 
stravování. Nelíbí se jí, že se jde řešit zahrada, která může počkat. 

Předsedající vysvětlil paní Suchánkové, že o projektu zahrady se mluví již několik let a 
připomněl co již bylo projednáno na minulých zasedáních zastupitelstva. Předsedající též 
zmínil, že projektu rekonstrukci kuchyně se zastupitelé věnují již od svého nástupu. Chtělo se 
navázat na projekt, který byl rozpracovaný a zastavený, zjistilo se však, že modernizace 
kuchyně není možná bez nové silnější elektrické přípojky. Připravili se technické podklady 
a obec má u ČEZ podanou žádost na posílení příkonu.  Bohužel tento proces je časově 
náročný. V každém případě na kuchyň se nezapomíná. Předsedající doplnil, že v loňském 
roce byla do kuchyně pořízena myčka na velké černé nádobí v hodnotě 700 000 Kč. 

Předsedající též v návaznosti na poznámku paní Suchánkové o podmínkách dětí na 
stravování zmínil, že je záměrem, nebo spíše jedním z návrhů, místo dřevěné kůlny, která 
stojí za úřadem, vybudovat jídelnu. Jídelna by nám vyřešila nutnost převozu jídla a s tím 
spojené problémy při udržovaní teploty a pomohla odstranit nevyhovující podmínky ve 
školní výdejně.   

Paní Suchánková stavbu jídelny vítá. Je pro, aby děti chodily do jídelny, a ne kuchařky do 
školy.  

Pan ředitel ZŠ a MŠ Brantice konstatoval, že v roce 2020 byla dotace s 10 % účastí obce a pan 
Dofek byl proti. Zmínil, že kuchyně už mohla dávno být. 

Pan Dofek, jako tehdejší starosta reagoval, že tak jak to bylo představeno panem ředitelem 
se to nedá dělat. Projekt, který pan ředitel tehdy přinesl nebyl projednán zastupitelstvem, je 
tu zákon o bocích, on jako starosta nesouhlasil se zplnomocněním projektanta k začátku 
prací. Minulé zastupitelstvo si rekonstrukci kuchyně dalo do volebního programu a že až se 
to někdy bude dělat, vypíše se výběrové řízení a zastupitelstvo rozhodne. 

Pan Panáček pronesl, že 6,5 miliónu za dětské hřiště je nesmysl. Zahrada má být zahrada, 
děcka tam mají běhat, jezdit na kole, ne tam mít nesmysly za 6,5 mega. Bude to tam stát, 
bude třeba údržba. Dětem podle jeho názoru stačí trávník, branka a balón. 

Paní místostarostka doplnila, že ne všichni zastupitelé byli PRO. Někteří navrhovali, aby se 
čekalo na dotace a zahrada se dělala postupně. 

Předsedající upřesnil, že chtěli řešit dotaci, která aktuálně není otevřená a realizace by se 
prodloužila o 2/3 roky. Ale nebyli proti realizaci zahrady. Řešilo se jen financování.  

Paní Lišková si myslí, že je lepší opravit kuchyni, protože dle jejího mínění děti s rodiči stejně 
na hřiště nechodí. 

Pan zastupitel Martin Karas podotkl, že se domnívá, že zastupitelé již o tomto záměru 
rozhodli a souhlasili s ním. V této chvíli se přeci má rozhodnout už o realizaci díla na základě 
vyhodnocení veřejné zakázky. 

Paní místostarostka a pan Dofek zmínili, že nesouhlasili, aby zahrada byla za 5,5 milionů. 
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Předsedající ukončil diskuzi a dal hlasovat o návrzích usnesení. 

Návrh usnesení: 

13/18/24 – ZO po projednání bere na vědomí závěry a doporučení komise ustanovené 
zadavatelem pro hodnocení a posouzení nabídek veřejné zakázky malého rozsahu na 
stavební práce „Modernizace zahrady mateřské školky v Branticích“ dle zprávy. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/18/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Návrh usnesení: 

13/19/24 – ZO po projednání: 

a) rozhodlo, že vybraným dodavatelem na plnění veřejné zakázky malého rozsahu na 
stavební práce „Modernizace zahrady mateřské školky v Branticích“ je účastník 
zadávacího řízení Aleš Brückner, se sídlem Horní 1334/31, 742 21 Kopřivnice, 
IČO: 74853015, jehož nabídka byla ekonomicky nejvýhodnější nabídkou na základě 
stanovených kritérií a současně nabídkou, která respektovala stanovené zadávací 
podmínky, 

b) schvaluje uzavření smlouvy o dílo se společností Aleš Brückner, se sídlem Horní 
1334/31, 742 21 Kopřivnice, IČO: 74853015, s nabídkovou cenou 5 401 042,36 Kč bez 
DPH, 6 535 261,26 Kč s DPH. 

Výsledek hlasování: Pro 6, Proti 0, Zdržel se 3 

PRO: Ing. Daniel Říha, Michal Doričák, Ing. Martin Karas, Ing. David Niklasch, 
MUDr. Naďa Ryšánková, Roman Anderle 

PROTI: - - - - -   

ZDRŽEL SE: Jiřina Heinischová DiS., Vladimír Dofek, Libor Valenta  

Usnesení č. 13/19/24 bylo schváleno. 

 

18. Návrh na koupi nově vyměřeného pozemku u řadových domů u zámku, 
část pozemků p. č. 472/1 a p. č. 472/3 

Předsedající sdělil, že podnět pro zastupitelstvo zabývat se možností odkoupit části pozemků 
p. č. 472/1 a p. č. 472/3 vznikl na základě výsledků provedeného zpřesňování hranic 
pozemků v minulém roce. Hranice dvou zmíněných pozemků značně zasahují do místní 



Stránka 20 z 28 

komunikace p. č. 460/1, která je v majetku obce. Je tu snaha o majetkoprávní vyrovnání s 
cílem zajistit, aby pozemek pod komunikací byl v celé délce a v celé šíři v majetku obce. Jako 
hranice pro nově vyměřené pozemky byl zvolen existující plot. Obec tak získá i kus pozemku, 
který je v současnosti využíván občany přilehlých nemovitostí, je na něm sloup veřejného 
osvětlení a umožní případné další budování infrastruktury v budoucnu.    

Ve snaze dořešit majetkoprávní vztah a přínos pro obec předsedající navrhl, aby 
zastupitelstvo schválilo koupi nově vyměřeného pozemku p. č. 472/8, který vznikne 
oddělením částí pozemků p. č. 472/1 a p. č. 472/3. Výměra nového pozemku p. č. 472/8 je 
1229 m2, cena pozemku je pak stanovena znaleckým posudkem č. 6/2361/2024, který 
zpracoval znalec Ing. Jaroslav Herman a činí 182 100 Kč. 

Předsedající představil návrh na financování: 

Využití volných předpokládaných prostředků na paragrafu 3639 (Komunální služby a územní 
rozvoj jinde nezařazené) ve výši 151 500 Kč společně s vyhrazenými prostředky ve výši 
30 000 Kč na nákup pozemků na paragrafu 3636 (Územní rozvoj) a společně s mírným 
navýšením objemu rozpočtu (dorovnání ceny a cena za vklad do katastru). V případě 
schválení nákupu by bylo provedeno rozpočtové opatření v kompetenci starosty.       

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Pan Šamaj souhlasí s koupí cesty obcí a doufá, že se tím zamezí sporům, které v minulosti 
vznikaly mezi současným vlastníkem a místními obyvateli při vstupu na tyto pozemky. 

Návrh usnesení: 

13/20/24 – ZO schvaluje koupi pozemku p. č. 472/8, který vznikne dle geometrického plánu 
č. 2044-7/2024 oddělením od původních pozemků p. č. 472/1 a p. č. 472/3, nacházejících se 
v k. ú. Brantice, od společnosti BAROZA spol. s r. o., se sídlem Brantice 242, 793 93 Brantice, 
IČO: 48396923 za celkovou sumu dle znaleckého posudku č. 6/2361/2024 ve výši 182 100 Kč 
s tím, že náklady na vklad práva do KN uhradí obec Brantice a pověřuje starostu přípravou 
a uzavřením kupní smlouvy – viz geometrický plán jako příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/20/24 bylo schváleno. 

 

19. Žádost na odprodej části pozemku č. 1870/1, k. ú. Radim u Brantic, 
opětovné projednání 

Předsedající informoval, že na zasedání zastupitelstva dne 12. února 2024 byla projednána 
žádost xxxx xxxxxxx xxxxxxxxxxx x xxxx xxxxxxxx xxxxxxxxx o odprodej části obecního 
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pozemku na parcele č. 1870/1 v k. ú. Radim u Brantic mezi místní komunikací na této parcele 
a potokem Krasovka až do míst umístění sloupu O2 resp. jeho ochranného pásma. 
Zastupitelé nepřijali v této záležitosti žádné usnesení a rozhodnutí bylo odloženo. 

Předkládám tento bod k novému projednání s doplňujícími informacemi: 

- Vyznačením ze strany KVaK byla zjištěna přesná poloha vodovodního řadu; vodovodní 
řad je veden v místě komunikace pod asfaltem, ne v místě žádané části pozemku 

- Žadatelé byli informování, že pozemek je v územním plánu veden jako „plochy 
komunikací“. Při prodeji nebude možné změnit účel jejího použití. Žadatelům byl 
poskytnut výňatek z textové části územního plánu pro informaci, jaké jsou přípustné 
využití. 

- Na základě diskuze proběhlé na minulém zastupitelstvu při projednávání tohoto 
bodu, byli mnou žadatelé dotázáni, zda je pro ně pronájem možnou variantou; 
žadatelé telefonicky sdělili, že o pronájem nemají zájem. 

- Na odboru územního plánování v Krnově jsem se dotazoval, zda jsou nějaká omezení 
v dělení uvedeného pozemku; dělení pozemku je přípustné  

Žadatelé se po zjištění nových skutečností v návaznosti na plochu komunikací rozhodli svou 
žádost prozatím stáhnout s tím, že jejich zájem o pozemek je trvalý v případě jakýchkoliv 
změn. 

Navrhuji, aby stažení žádosti bylo zastupitelstvem vzato na vědomí.       

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: žádné stanovisko nebylo vzneseno 

Návrh usnesení: 

13/21/24 – ZO bere na vědomí stažení žádosti xxxx xxxxxxx xxxxxxxxxxx x xxxx xxxxxxxx 
xxxxxxxxx o odprodej části obecního pozemku na parcele č. 1870/1 v k. ú. Radim u Brantic 
mezi místní komunikací na této parcele a potokem Krasovka až do míst umístění sloupu O2 
resp. jeho ochranného pásma. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/21/24 bylo schváleno. 
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20. Aktualizace rozpočtu projektu na vybudování zázemí pro vznik dětské 
skupiny 

Předsedající informoval, že na zasedání zastupitelstva dne 20. prosince 2023 byl 
zastupitelstvem vyjádřen souhlas se zajištěním finančních zdrojů z vlastního rozpočtu na 
předfinancování projektu (způsobilých i příp. nezpůsobilých výdajů) v rámci jednotlivých etap 
projektu s názvem "Vybudování zázemí pro vznik dětské skupiny v Branticích (okres: 
Bruntál)". Předpokládané náklady činily 20 706 481,15 Kč. 

Vzhledem k posunutí data podání žádosti musely být některé položky přeceněny dle 
platných ceníků a tabulek. Rozpočet, který je předkládán v rámci dotačního titulu byl 
revidován dotačním specialistou. Předpokládané výdaje projektu jsou ve výši 
20 585 594,56 Kč s DPH. 

Předsedající navrhl, aby došlo ke zrušení původního usnesení č. 10/6/23 a přijalo se usnesení 
nové, ve kterém budou uvedeny aktualizované předpokládané výdaje.       

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Paní Suchánková se ptá, proč dětská skupina. Míní, že dětská skupina je spíše komerční 
záležitost pro firmy ve městě. Proč dětskou skupinu v naší obci kde máme školku. 

Předsedající sdělil, že o dětskou skupinu je v obci zájem. Budování dětských skupin je navíc 
podporováno Ministerstvem práce a sociálních věcí, je to jednou z jejich priorit.     

Pan Daněk se zeptal, kdo chtěl dětskou skupinu. 

Předsedající odpověděl, že s podnětem přišel pan ředitel a záměr projednalo a schválilo 
zastupitelstvo. 

Pan ředitel podpořil pana starostu a vysvětlil, že zřízení dětské skupiny je řešení pro kapacitu 
školky, že dětská skupina je pro děti mladší tří let. Informoval přítomné o platné legislativě, 
která s účinností od 1. ledna 2026 nařizuje zajistit místo ve školce všem dětem z území obce 
a v případě, že místo nemá hradit náklady za umístění dítěte v zařízení mimo obec. 

Paní Panáčková se ptala, jaká je návaznost dotace na nemovitost, na další kroky. 

Předsedající zmínil, že dotace je průběžná. Usilujeme o dotaci, která může pokrýt 100 % 
způsobilých výdajů projektu. Nemovitost jsme už koupili. Pokud se nám peníze za 
nemovitost vrátí, můžeme je použít pro další náklady v projektu. Udržitelnost projektu je 10 
let s tím, že dětská skupina má udržitelnost 5 let. Dalších 5 let je nutno využívat nemovitost 
pro veřejný zájem, ale předsedající věří v dlouhodobé využití jako zázemí pro dětskou 
skupinu.    



Stránka 23 z 28 

V rámci diskuze bylo zmíněno slovo „předfinancování“ a paní místostarostka požádala 
předsedajícího o vysvětlení přítomným. 

Předsedající sdělil, že podpora bude poskytnuta a proplácena až po realizaci jednotlivých 
etap projektu, na základě dokladů předložených obcí a na základě schválení na straně 
poskytovatele dotace. Usnesením se zavazujeme, že obec má připraveny vlastní finanční 
prostředky, které na projekt z počátku použije.   

Návrh usnesení: 

13/22/24 – ZO revokuje usnesení č. 10/6/23. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/22/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Návrh usnesení: 

13/23/24 – ZO vyjadřuje souhlas se zajištěním finančních zdrojů z vlastního rozpočtu na 
předfinancování projektu „Vybudování zázemí pro vznik dětské skupiny v Branticích (okres: 
Bruntál)“, způsobilých i příp. nezpůsobilých výdajů v rámci jednotlivých etap projektu. 
Celkové předpokládané výdaje projektu jsou ve výši 17 698 425,26 Kč bez DPH, 
20 585 594,56 Kč s DPH. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/23/24 bylo schváleno. 

 

21. Volba způsobu zhodnocení volných finančních prostředků – duben 
2024, opětovné projednání 

Předsedající sdělil, že zastupitelstvo obce schválilo dne 15. dubna 2024 usnesením 
č. 12/11/24 využití termínovaného vkladu s délkou trvání 6 měsíců pro zhodnocení 
finančních prostředků ve výši 40 000 000 Kč. Zastupitelstvo pověřilo starostu aktualizací 
nabídek předběžně oslovených společností a výběrem společnosti u které bude nový 
termínovaný vklad zřízen, kde kritériem pro výběr bude nejvyšší nabídnutá míra zhodnocení 
(úrok). 

Po skončení termínovaného vkladu u ČSOB byly uvolněné prostředky převedeny zpět na 
běžný účet. Jako starosta jsem požádal dříve oslovené bankovní společnosti o aktualizaci 
nabídek. Nabídku s nejvyšší mírou zhodnocení nabídla Raiffeisenbank a.s. Dne 10. května 
jsem informoval o výsledku zastupitelstvo a dne 15. května 2024 podepsal s Raiffeisenbank 
smlouvy o zřízení běžného účtu a využití termínovaného vkladu. Ten samý den byla 
v novinách vydána zpráva, v které se zmiňovalo, že americké ministerstvo financí varovalo 
rakouskou společnost Raiffeisen Bank International, že by jí kvůli pokračujícím aktivitám v 
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Rusku mohlo omezit přístup k finančnímu systému Spojených států. Pro informaci uvádím, že 
česká pobočka je vlastněna z větší části rakouskou společností. Daný den též byl poslán dotaz 
zastupitelky paní Ryšánkové na stav převodu peněz s tím, že by bylo dobré danou věc 
vzhledem k aktivitám této banky v Rusku ještě zvážit. 

Po ověření, že obci nehrozí žádné sankce neodesláním peněz na účet, jsem převod 
pozastavil. Běžný účet zůstal založený, smlouva o termínovaném vkladu pozbyla platnosti. 

Po interní diskuzi se zastupiteli, získání oficiálních vyjádření ze strany banky, probrání situace 
s právníkem a zvážení rizik pro obec jsem se jako starosta rozhodl nerealizovat usnesení a 
žádám zastupitele, aby danou věc znovu projednali.               

Nabídky jednotlivých společností byly znovu aktualizovány. Nejvýhodnější nabídku podala 
ČSOB, kde výše nabídnuté úrokové sazby je 4,25 % p.a. 

Předsedající navrhl, aby byly využity služeb ČSOB.       

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Pan Panáček zmínil, že se dalo zavolat do druhé banky a domluvit výhodnější úrok. 

Předsedající sdělil, že tento postup není možný. Jednal na základě přijatého usnesení, kterým 
je vázán, jednal v rámci veřejné zakázky. S jeho postupem bylo seznámeno zastupitelstvo, 
ostatním bankám sdělil výsledek rozhodnutí, podepsal smlouvu. Jiné rozhodnutí by bylo 
právně neplatné.   

Pan Panáček uznal důvody, ale stále si myslí a uvedl, že využití investičních fondů pro 
zhodnocení finančních prostředků obce je lepší. 

Návrh usnesení: 

13/24/24 – ZO revokuje usnesení č. 12/11/24. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/24/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Návrh usnesení: 

13/25/24 – ZO schvaluje převod finančních prostředků ve výši 40 000 000 Kč ze základního 
běžného účtu na termínovaný vklad u Československé obchodní banky, a.s. s úrokovou 
sazbou na 6 měsíců ve výši 4,25 % p.a. 
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Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/25/24 bylo schváleno. 

 

22. Návrh na konání Adventního posezení pro seniory 

Předsedající informoval, že navrhovatelem dalšího bodu je paní místostarostka a předal ji 
slovo. 

Paní místostarostka zmínila, že Adventní posezení pro seniory je výbornou příležitostí 
k setkání a sdílení radosti z vánočních svátků. Osamělost mezi seniory je velkým problémem 
současné společnosti, který může výrazně ovlivnit kvalitu jejich života. Konkrétně období 
Vánoc je doba, kdy senioři častěji myslí na ty, kteří už s nimi nemohou být a uzavírají se do 
sebe, svou samotu tak často prožívají intenzivněji. Setkání s ostatními lidmi má pozitivní vliv 
na psychické a fyzické zdraví. Senioři, kteří se účastní takových akcí, jsou často šťastnější 
a aktivnější. 

Paní místostarostka sdělila, že Adventní posezení pro seniory se tak může stát tradičním 
okamžikem, který se bude každoročně opakovat. Může to být příležitost, na kterou se senioři 
mohou v předvánočním čase těšit. 

Paní místostarostka sdělila, že mluvila se spolkem Aktivitou ke zdraví a představila spolupráci 
mezi obcí a tímto spolkem při konání Adventního odpoledne pro seniory, včetně návrhu 
usnesení. Navrhla, aby spolupráce, jejíž detaily jsou uvedeny v usnesení byla schválena. 
Jedná se o termín měsíc prosinec, Kulturní dům Brantice, předběžný termín 13., nebo 
14. prosince.      

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava:  

Předsedající uvedl, že je pro to, aby tu akce pro seniory dělaly. Také zmínil, že je pro koncept, 
který by měl podporovat mezigenerační setkávání, podporovat aktivitu lidí. S předsedkyní 
spolku také mluvil, jsou připraveni na dané akci spolupracovat, organizačně se jí ujmout. 
Původní na pracovní schůzce představený koncept, kdy měla vše zařídit obec se změnil. 
Takže ano, toto mu dává smysl. 

Paní místostarostka dodala, že je se spolkem dohodnuta. 

Předsedající se optal, zda nestačí obecně schválit spolupráci se spolkem při pořádání akce 
s tím, že se obec bude na akci podílet organizačně a finančně, případně určit hranici rozpočtu 
akce. 

Paní místostarostka reagovala, že chce hlasovat o podrobném návrhu.   



Stránka 26 z 28 

V rámci diskuze bylo zmíněno, že navrhovaný termín pro akci je 13. nebo 14. prosinec. Pan 
Hendrych se jako člen kulturního výboru ptal, zda bude v prosinci o posezení zájem. Jde přeci 
jenom o předvánoční čas a ze svých profesních zkušeností organizátora akcí ví, že je to již 
čas, kdy lidé chtějí trávit čas doma. 

Paní místostarostka uvedla, že zájem tu je, má ho ověřený u pár lidí.     

Návrh usnesení: 

13/26/24 – ZO 

I. schvaluje uspořádání adventního posezení pro seniory, které se uskuteční v měsíci 
prosinci v Kulturním domě v Branticích ve spolupráci se spolkem Aktivitou ke zdraví, 

II. pověřuje obecní úřad organizací a zajištěním veškerých potřebných příprav a 
náležitostí spojených s touto akcí - tzn. zajištění prostor, základního občerstvení pro 
každého seniora a kulturního programu, 

III. ukládá starostovi obce informovat občany o této akci prostřednictvím obecního 
zpravodaje, webových stránek obce a vývěsek, a zajistit včasné rozeslání pozvánek 
seniorům. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/26/24 bylo schváleno. 

 

23. Žádost Aktivitou ke zdraví o dotaci na rok 2024 

Předsedající sdělil, že Obecní úřad obdržel žádost nově vzniklého spolku Aktivitou ke zdraví 
z. s., Brantice č. p. 332, 793 93 Brantice o dotaci na rok 2024 ve výši 100 000 Kč. Nově vzniklý 
spolek převzal činnost v minulosti vykonávanou pod hlavičkou Českého červeného kříže 
Brantice. Dotace bude použita na náklady spojené s činností spolku. V žádosti je uvedeno, že 
spolek má již nyní přihlášených 134 členů, příspěvek by měl sloužit nejenom členům, ale 
všem občanům obce a spolek by chtěl občanům umožňovat v rámci svých akcí poznávat 
kulturní památky a části naší republiky.  

Předsedající navrhl, aby dotace v dané výši 100 000 Kč byla schválena.   

Protinávrhy: nebyly vzneseny 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. 

Rozprava: 

Paní místostarostka informovala přítomné, že je členkou výboru spolku a oznamuje tedy 
střet zájmů. 
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Návrh usnesení: 

13/27/24 – ZO schvaluje dotaci na rok 2024 pro Aktivitou ke zdraví, IČO: 21531749 ve výši 
100 000 Kč. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/27/24 bylo schváleno. 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Návrh usnesení: 

13/28/24 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2024 – viz příloha zápisu. 

Výsledek hlasování: Pro 9, Proti 0, Zdržel se 0  

Usnesení č. 13/28/24 bylo schváleno. 

 

24. Různé, informace občanům o aktuálním dění v obci 

Předsedající informoval přítomné: 

- o nových kontejnerech na textil, 

- o plánovaném strojovém sekání příkopy na dolním konci Brantic v období od 19. do 
30. června 

- o plánované opravě dřevěného mostku u Suchánků 

- o letní slavnosti plánované na 13. července 2024 

- o plánovaném rozšíření otevíracích hodin Technického centra, nově i ve středu od 
15:00 do 18:00 hodin 

 

25. Diskuze 

Paní Suchánková se dotazovala, jestli obec plánuje úlevu na vstupném na Letní slavnosti pro 
postižené. 

Pan starosta sdělil, že o věci jednali a pro držitele ZTP / P bude platit 50 % sleva. 

Paní Suchánková se také ptala, jestli prodejci na Letní slavnosti platí poplatky za umístění 
svých stánků. 

Pan starosta informoval, že obec nemá na hřišti stanoveny tyto poplatky. Zároveň se však 
snaží, aby maximum služeb mohlo být pokryto místními spolky a podnikateli. 
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Pan Hendrych konstatoval, že ne všichni prodejci na slavnosti vydělají, chtějí přijet a poplatek 
by byl dalším jejich nákladem. 

Paní Suchánková požádala, jestli bylo možné při sečení na hřbitově sbírat posečenou trávu 
z celého hřbitova. Při poslední seči byla tráva shrabána jen v přední části. 

Pan starosta přislíbil, že při další seči připomene, aby se tráva sebrala z celého hřbitova. 

Paní Heinischová informovala o anketě na kompostéry a dodala, že zájemci o kompostér se 
stále mohou přihlásit. 

 

26. Závěr 

Zasedání zastupitelstva předsedající ukončil ve 21:22 hodin. 

Seznam příloh 

1. Prezenční listina 
2. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo č. 04-24-33 uzavřené dne 23. 4. 2024 s Energy Benefit 

Centre a.s. 
3. Smlouva o spolupráci při pořízení dat do digitální technické mapy Moravskoslezského 

kraje (projekt DTM2) s Moravskoslezským krajem 
4. Geometrický plán č. 2044-7/2024 
5. Návrh rozpočtového opatření č. 4/2024 
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